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The Corporate Social Responsibility as a Strategic Choice for Consumer Protection

Abstract

This article addresses the role of corporate social responsibility in consumer protection
through focusing on the consumer protection clause in 1SO 26000 for corporate social
responsibility, and outlining the competitive advantages that companies gain from their social
commitment to consumers. Trust and security are the most needed behaviours for the
consumer who is often exposed to fraud and misleading marketing, therefore, the subject of
consumer protection is given special attention by policy makers.

Keywords. Corporate social responsibility, miseading marketing, consumer protection,
consumer rights.

La RSE en tant que choix stratégique pour la protection du consommateur

Résumé

Cet article traite du réle que joue la responsabilité sociale des entreprises dans la protection
du consommateur, en abordant la clause de protection du consommateur dans 1’1SO26000
pour la responsabilité sociale des entreprises, et en exposant les avantages compétitifs que
peuvent acquérir les entreprises grace a leurs engagement social. La confiance et la sécurité
représentent des éléments principaux dont a besoin le consommateur exposé a la fraude et au
marketing mensonger, c’est pourquoi, le sujet de la protection du consommateur recoit une
attention particuliére de la part des responsables.

Mots-clés: Responsabilité sociale des entreprises, marketing mensonger, protection du
consommateur, droits du consommateur.
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